
 

 

Miljø- og Fødevareministeriet • Slotsholmsgade 12 • 1216 København K  
Tlf. 38 14 21 42 • Fax 33 14 50 42 • CVR 12854358 • EAN 5798000862005 • mfvm@mfvm.dk • www.mfvm.dk  
 

Den 19. maj 2017 

 

 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 699 (MOF alm. del) stillet den 3. maj 2017 

efter ønske fra Maria Reumert Gjerding (EL). 

Spørgsmål nr. 699 

”Vil ministeren i forlængelse af sin besvarelse af MOF alm. del – spørgsmål 621 forklare, hvorfor 

Fødevarestyrelsen i forbindelse med den omtalte aflivning udsendte en pressemeddelelse, hvori det 

fremgik, at der kun var tale om destruktion af æg?” 

Svar 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Fødevarestyrelsen, der oplyser følgende: 

 

”Pressemeddelelsen ”Fødevarestyrelsen destruerer hundredtusindvis af æg” blev udsendt den 13. 

november 2016, dvs. den dag Fødevarestyrelsen påbegyndte destruktion af æggene. Status på 

daværende tidspunkt var, at der var importeret over en kvart million rugeæg, som nu skulle 

destrueres, da der var fundet fugleinfluenza i afsenderbesætningen i Tyskland.  

 

Inden destruktionen var afsluttet, dvs. den 15. november 2016, var en del af æggene klækket, hvorfor 

det også var nødvendigt at aflive daggamle kyllinger som led i bekæmpelse af fugleinfluenza.” 
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